
 

 

 

 

 

 

 

 

Použité zkratky :   ZML – Zastupitelstvo městyse Lysice 

                        RML – Rada městyse Lysice 

 

Zápis z 9. zasedání ZML ověřila paní Mgr. Studýnková, Ph.D. a pan Fojt ml. a nevznesli 

připomínky. 

 

 

 1.  Zahájení: 

Jednání zahájil pan starosta Mgr. Pavel Dvořáček v 17:05 hodin.   

Konstatoval, že je přítomna nadpoloviční většina všech členů ZML a jednání je tedy 

usnášeníschopné. 

 

Doplnění programu: 

 

Za bod číslo 7) se vkládá:  

      bod 8) Rozpočtové opatření č. 10 

      ostatní body se posouvají a  

      za bod číslo 10) se vkládá: 

bod 11) Projednání odpisu pohledávky za zemřelým dlužníkem  

bod 12) Projednání darovací smlouvy  

ostatní body se posouvají. 

 

      Hlasování o programu, zapisovatelce a ověřovatelích zápisu: 13 přítomných pro. 

  

 

 

 

2.   Zpráva starosty o činnosti Rady a dění v městysi – Mgr. Dvořáček      

      Diskuze: 0 

 

      Usnesení: ZML schvaluje zprávu starosty o činnosti rady a dění v městysi dle   

      předloženého materiálu. 

 

      Hlasování:   Pro ...13......  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0.... 

 

 Zápis z jednání ZASTUPITELSTVA MĚSTYSE LYSICE 
Pořadové číslo ZM Lysice: 10. Datum konání: 14. prosince 2015     

Zápis provedl(a): Alena Kyrczová Začátek jednání: 17:00 hodin 

Místo konání: zased. místnost ÚM Konec jednání:              18:35 hodin  

Přítomni: Čechman, Dvořáček, Fojt, Fojt ml., Horáková, Kratochvil, Krška, 

Studýnková, Sehnal, Šmerda, Šrámek, Tejkal, Tejkalová, Vinter 

Omluveni: Němec, Horáková – dostavila se v 17:30 hodin 

Neomluveni:  

Ověřovatelé: Tejkal, Šmerda  

Zápis vyhotoven dne :  15.12.2015                            Č.j. 3436/2015/ÚM 



 

3.    Schválení smlouvy o příspěvku na financování sítě služeb sociální prevence – Mgr.  

       Dvořáček 

 

       Diskuze:  0 

       

       Usnesení: ZML schvaluje smlouvu o příspěvku na financování služeb sociální  

       prevence a odborného sociálního poradenství zařazených do Minimální sítě sociálních  

       služeb okresu Blansko pro rok 2016 dle předloženého materiálu. 

 

 

       Hlasování:   Pro ...13.......  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0...... 

 

 

 

 

 

4.   Schválení stanov Svazku obcí Kunštátsko – Lysicko – Mgr. Dvořáček  

 

     Diskuze: 0 

      

     Usnesení: ZML schvaluje stanovy Svazku obcí Kunštátsko – Lysicko dle předloženého 

     materiálu. 

 

 

     Hlasování:   Pro ...13........  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0.... 

 

 

 

 

 

5.   Schválení vyhlášky č. 2/2015 o místním poplatku za provoz systému shromažďování,  

      sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů - 

      Mgr. Dvořáček  

 

       Diskuze : 0 

 

       Usnesení : ZML schvaluje vyhlášku č. 2/2015 o místním poplatku za provoz systému  

       shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů  

       dle předloženého materiálu. 

 

 

       Hlasování:   Pro ...13.......  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0.... 

 

 

 

 

 

       V 17.30 hodin se dostavila Ing. Mgr. Horáková – počet přítomných 14. 

 



 

 6.  Hospodaření městyse 1-10/2015 – Mgr. Kratochvil 

 

       Diskuze:  0 

       

       Usnesení: ZML schvaluje Hospodaření městyse 1-10/2015 dle předloženého materiálu. 

 

 

       Hlasování:   Pro ...14.......  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0.... 

 

 

 

 

 

 7.  Rozpočtové opatření č. 9/2015 – Mgr. Kratochvil 

 

     Diskuze: 0 

      

     Usnesení: ZML schvaluje Rozpočtové opatření č. 9/2015 dle předloženého materiálu. 

 

 

     Hlasování:   Pro ....14.......  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0.... 

 

 

 

 

 

8.   Rozpočtové opatření č. 10/2015 – Mgr. Kratochvil  

 

     Diskuze: 0 

      

     Usnesení: ZML schvaluje Rozpočtové opatření č. 10/2015 dle předloženého materiálu. 

 

 

     Hlasování:   Pro ....14.......  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0.... 

 

 

 

 

 

 9. Schválení rozpočtu městyse na rok 2016  – Mgr. Dvořáček   

      

    Diskuze:  

 

    Mgr. Dvořáček – rozpočet jsem všem zastupitelům rozesílal včetně podrobného  

    rozúčtování výdajů, to je jen pro vaši informaci, snažili jsme se všem spolkům plně 

    vyhovět v jejich požadavcích.  

     

    Navíc musíme schválit rozpočtový výhled na další roky, což bude další usnesení, je to  

    formalita, kterou musí mít obec schválenou. 



 

 

   Dále bych chtěl probrat záležitost, pokud s tím budou zastupitelé souhlasit, tak aby Rada 

   městyse mohla provádět rozpočtová opatření v plném rozsahu, protože tím se 

   usnadní a zrychlí jednání v případě havárií. Zastupitelstvo se schází jednou za dva měsíce,   

   rada jedná každý týden, takže je podstatně pružnější.  

    

    p. Šmerda – měl bych k rozpočtu jednu věc, v rozpočtu bylo uvedeno 330 tisíc Kč na  

    chodník od koupaliště, na co je to myšleno?  

    odp. Mgr. Dvořáček – je to překlep, nejde o chodník od koupaliště, jde o chodník z ulice  

    Štěchovské na dolní Badalku. Aby lidé mohli bezpečně sejít na Badalku.  

 

    Mgr. Kratochvil – chtěl bych ještě vysvětlit to pověření rady k provádění rozpočtových  

    opatření, šlo by hlavně o to, když se v Lysicích stane nějaká havárie a oprava bude  

    stát např. 400 tisíc Kč, abychom nemuseli svolávat zastupitelstvo, což by bylo prodloužení 

    minimálně o týden, protože pozvánka musí viset na úřední desce. Tak aby rada mohla  

    ihned vydat rozpočtové opatření a oprava mohla být ihned realizována. Proto je nutné 

    mít schválené tohle opatření. Samozřejmě se všemi rozpočtovými opatřeními bude  

    zastupitelstvo nadále seznamováno a bude je schvalovat.  

 

   Ing. Mgr. Horáková – chápu to dobře, že přicházíme o rozhodování o rozpočtu?  Přijde  

   mi to divné, vzdáváme se tím možnosti rozhodování, nelíbí se mi to. Už budeme se vším 

   jen seznamovaní a nezbude nám s tím nic jiného, než souhlasit. Jsme zastupitelé a    

   vzdáváme se tímto možnosti rozhodování, to se mi nelíbí. Havarijní situace chápu, ale  

   ostatní opravy se podle mě dají naplánovat. Vzdát se rozhodování o rozpočtu mi přijde 

   špatné. Pak už nám zůstane jen možnost souhlasit, nebudeme moct rozhodovat.  

 

   Odp. Mgr. Kratochvil – je to o důvěře zastupitelů. Tak to zkusme naformulovat tak, že  

   to bude omezeno nějakou finanční částkou, např. do půl milionu.   

 

   Mgr. Tejkalová – a kolik takových situacích v loňském nebo letošním roce nastalo, aby rada    

   musela rozhodnout bez zastupitelstva a neměla tu možnost?  

   Odp. Mgr. Kratochvil – neuvědomuji si, že bychom v radě rozhodli o něčem bez vědomí 

   zastupitelstva, je to vždy nasbíraná částka za nějaké období.  

 

   Odp. Mgr. Dvořáček – jde spíš o to, že v rámci různých akcí dojde k navýšení částky a  

   aby ty finanční prostředky byly, tak aby rada mohla přijmout rozpočtové opatření. Málokdy 

   se dělá něco, co by v rozpočtu vůbec nebylo. 

  

   Ing. Horáková – tak si dejme možnost procentuálního navýšení na jednotlivé položky  

   rozpočtu  a havárie by se schválily zvlášť – nešlo by to?  

     

   Mgr. Kratochvil – procentuální navýšení není vůbec špatný nápad, byl bych pro 15 %   

   navýšení na jednotlivé položky kapitoly plus zvlášť vymezit havárie. Např. 300 tisíc Kč na  

   akutní havárie.  

    

    Mgr. Studýnková – taky se nehradí všechno okamžitě, je tam nějaká doba splatnosti.  

    Odp. Mgr. Kratochvil – ne, tak to není, nejde o splatnost. Pokud objednáváme nějakou    

    opravu nebo práci, tak už musíme mít schváleno, že ji zaplatíme.  

 



    Usnesení: 

 

1. ZML schvaluje rozpočet Městyse Lysic na rok 2016 dle předloženého materiálu. 

 

     Hlasování:   Pro .....14......  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0.... 

 

 

 

    2.  ZML schvaluje rozpočtový výhled Městyse Lysic na léta 2017-2020 dle předloženého  

    materiálu. 

 

    Hlasování:   Pro .....14......  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0.... 

 

 

 

3.  ZML pověřuje RML k provádění rozpočtových opatření v rámci kapitoly ve výši 15 % 

   v rámci kapitoly a v případě havarijního stavu do výše 300 tisíc Kč s tím, že tato rozpočtová 

   opatření následně schválí ZML na nejbližším zasedání.  

 

 

    Hlasování:   Pro .....14......  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0.... 

 

 

 

 

 

10.   Vyřazení nemovitého majetku – Mgr. Dvořáček 

 

 

       Diskuze : 0 

        

 

       Usnesení: ZML souhlasí s vyřazením nemovitého majetku, a to: 

 

       IČ 13 Most dřevěný Zámecká v hodnotě 1.819,- Kč 

       IČ 1287 Ohradní zeď v hodnotě 34.218,- Kč 

       IČ 1544 Průzkumný vrt Zámecká v hodnotě 168.990,- Kč 

       IČ 1724 Petangové hřiště v hodnotě 8.106,- Kč 

 

 

       Hlasování:   Pro ...14........  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0.... 
 

 

 

 

 

11. Projednání odpisu pohledávky za zemřelým dlužníkem – Mgr. Dvořáček 

 

      Diskuze: 0 

 



 

      Usnesení :  ZML schvaluje odpis pohledávky za nájemné a služby spojené s užíváním     

      bytu č. 8, nám. Osvobození 150, Lysice v částce 35.223,- Kč.  

  

      Hlasování:   Pro ....14.......  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0.... 
 

 

 

 

 

12.   Projednání darovací smlouvy – Mgr. Kratochvil 

 

        Diskuze : 0 

 

        Usnesení: ZML schvaluje znění darovací smlouvy dle předloženého materiálu.  

 

        Hlasování : Pro ….13……Proti…0………Zdrželi se…1….. 

 

 

 

 

 

13.  Diskuze : 

 

Mgr. Kratochvil – škola bude 21. a 22.12. uzavřena z důvodu opravy potrubí. Děti budou mít 

ředitelské volno, v budově nepoteče voda. V pondělí bude k dispozici družina, má zájem 9 

dětí, bude se využívat WC v tělocvičně a v úterý bude škola už uzavřena.  

 

Ing. Horáková – tělocvična bude uzavřena nebo provoz v tělocvičně omezen není??  

Odp. Mgr. Kratochvil – ne, tělocvična je v pořádku, funguje bez omezení.  

 

Mgr. Dvořáček – v pondělí a úterý 21. a 22. 12. 2015 bude otevřena i mateřská školka. Byla 

za mnou maminka s připomínkou, že má být školka uzavřena. Situaci jsem řešil a po 

konzultaci s paní ředitelkou Sklářovou bude školka otevřena.  

 

Mgr. Dvořáček – ještě bych chtěl probrat problém obyvatel ulice Halasovy s nově umístěným 

zákazem stání v úseku od mostu po křižovatku s ulicí Zámeckou (v obou směrech). Pan 

Sekanina dodal žádost o zrušení zákazu. Paní Štěpánka Trenz si stěžovala telefonicky přímo 

mě a chce podat stížnost či petici za zrušení zákazu. Dotčení občané chtějí parkovat přímo u 

svých domů a chtějí zákaz stání zrušit. Rada se shodla na tom, že na zákazu stání trvá, přímo 

za mostkem je nejhorší situace, hlavně v sezóně, když se jezdí na zámek, na koupaliště, není 

možné si tam vyhnout. V zimě zase stojící auta brání zimní údržbě. 

 

p. Sehnal – a co parkování na ulici Halasova až ke kostelu? Parkuje se tam v obou směrech. 

Nemůže se zákaz stání prodloužit i tam?  

Odp. Dvořáček – myslím, že tam už to není nutné, nejhorší situace bývá za mostkem, v další 

části ulice už si auta vyhnou. Není tam situace nijak kritická.  

 



Mgr. Studýnková – já bych chtěla řešit situaci přímo u zdravotního střediska, přímo před 

vchodem neustále parkují auta lékařů a člověk starý a nemohoucí nemá možnost přijet až ke 

středisku. Ani sanitka, kdyby bylo třeba k nějaké naléhavé události, tam nenajede, stává tam  

jedno auto pořád, často i dvě. Lékaři snad mohou parkovat u kostela. Nešlo by tam umístit  

zákaz parkování??  

 

Odp. Mgr. Dvořáček – možná by šlo umístit vodorovné značení - nastříkat místo jen 

pro vozíčkáře, ale to by zase mohli využívat jen tělesně postižení, kteří takto mají označeno 

auto. 

 

Ing. Vinter – nešel by udělat přechod u sokolovny?  

Odp. Mgr. Dvořáček – je to přechod přes silnici II. třídy, povoluje to policie. Informoval jsem 

se na to, v této části ulice je špatný rozhled, přechod pro chodce tam nelze umístit.  

 

Mgr. Studýnková – a nešel by udělat přechod aspoň na Žerůtské (Brněnské) u Šulcových?  

p. Tejkal – tam ale přece přechod je, u Borkových, byly by tam dva přechody za sebou, 

myslím, že by přechod šel u firmy CTT, je tam vidět na obě dvě strany. 

Odp. Mgr. Dvořáček – policie na to má jiný názor, zkoušel jsem to, jejich stanovisko je, že 

tam přechod nelze, stejně jako na ulici Štěchovské. Přechod už není jen dopravní značení, 

jedná se o osvětlení, obrubníky, vodící pásy atd. Vybudování nového přechodu se vším všudy 

se pohybuje v rozmezí 300-500 tisíc Kč.  

Mgr. Studýnková – a nešlo by alespoň umístit za branku z dětského hřiště zábradlí? 

Aby dítě z hřiště nevyběhlo přímo do silnice??  

Odp. Mgr. Dvořáček – to bychom mohli zkusit – umístit za branku zábradlí pro větší 

bezpečnost.  

 

Mgr. Dvořáček – vrátil bych se k prvotně zmíněnému zákazu stání a navrhnul následující 

usnesení: 

 

ZML schvaluje rozhodnutí rady o umístění zákazu stání v ulici Halasova v úseku od mostu 

přes lysický potok po křižovatku s ulicí Zámecká, a to v obou směrech.  

 

Hlasování : 14 pro, 0 proti, 0 se zdržel  

 

 

p. Sehnal – socha u Antoníčka už je opravena?? Stále je tam lešení. 

Odp. Mgr. Dvořáček – ano, dnes se práce dokončily a předaly, lešení už se sundává. 

Socha na Horním náměstí je v daleko horším stavu, bude se opravovat až na jaře, teď 

se musí zpevnit. Socha se rozpadávala, už když se sundávala.  

 

Ing. Horáková – chtěla bych požádat zastupitele, aby si vyzvedli na radnici kalendáře Lysice 

očima dětí a roznesli je do domácností v Lysicích. 

Odp. Mgr. Dvořáček – kalendáře jsou na radnici, zítra ráno budou připraveny k vyzvednutí. 

 

Mgr. Tejkalová – jak to vypadá s kompostéry? Pořád si je lidé vyzvedávají?  

Odp. Mgr. Dvořáček – je jich vydáno 230 ks, jsme zhruba na polovině, ještě se budou vydávat 

na jaře.  

 

Ing. Horáková – jak to vypadá s dotací na sokolovnu??  



Teď jsou dotace na vybudování dětské skupiny – nešlo by to použít na sokolovnu?? Umístit 

v přízemí školičku pro děti, šlo by to? Byla by to oddělená část.  

 

Odp. Mgr. Dvořáček – po investování 4 milionů do školky na rozšíření kapacity mi to přijde  

zbytečné a hlavně, jak by to vypadalo, kdyby se opravovala jen spodní část sokolovny a 

zbytek ne? Musel by se zachovat ráz sokolovny a typ oken atd. V dolní části by byla okna  

vyměněná a na zbytku budovy ne.  

 

Ing. Horáková - Jak tu byli na návštěvě z kraje, jak to vypadá, nedal by kraj nějaký příspěvek? 

Není nějaká naděje?  

 

Odp. Mgr. Dvořáček – byl tu hejtman JUDr. Hašek. Mluvili jsme mimo jiné o sokolovně, ale 

na kraj by to byla vysoká částka. Spíš by se částí podílel na vícezdrojovém financování.  

 

Ing. Vinter – chtěl bych se zeptat, jak říkal pan Šmerda – na tu smlouvu nebo možnost - Obec 

přátelská Kometě Brno?  

Odp. Dvořáček – rada to projednala a řekla ne.  

Ing. Horáková – o co jde?? 

Odp. Mgr. Dvořáček - Jde o smlouvu s HC Kometa Brno – městys by byl uveden na  

oficiálních stránkách klubu v sekci Jižní Morava – Království Komety s možností přímého 

prolinku na stránky obce. Byla by vzájemná prezentace vzájemně odsouhlasených 

volnočasových zařízení, název městyse by byl zveřejněn v bulletinu (programu na domácí 

utkání) na stránce věnované projektu Jižní Morava – Království Komety nejméně 2x za 

sezonu. 

p. Šmerda – byl by to servis pro občany Lysic, byly by tam nějaké vstupenky zdarma, 

permanentky  

Ing. Vinter – mně se ten nápad líbí   

odp. Kratochvil – museli bychom zajistit propagaci – ve zpravodaji atd., název Lysice 

v království Komety – nelíbí se mi to, já jsem proti.  

Mgr. Tejkalová – podle čeho by se rozdělovaly volné vstupenky a permanentky?  

p. Šmerda – byl by tam závazek uvádět upoutávky na zápasy do zpravodaje a na veřejném  

místě mít umístěnou nástěnku nebo bilboard.  Obec by to nic nestálo. Je to propagace obce,  

máme tu zámek, koupaliště, proč nepropagovat obec?  

p. Šrámek – propagaci vánočního stromu v Lysicích jsi do časopisu taky neuvedl, když  

tak propaguješ Lysice. Tak nemluv o propagaci Lysic.  

p. Tejkal – já o tom nic nevím, přineste smlouvu, ať se podíváme, co je v ní uvedeno a příště  

se k tomu vyjádříme a odhlasujeme.  

Mgr. Kratochvil – nemusíme to rozhodnout dnes, starosta vám rozešle emailem tu smlouvu,  

prostudujte si to a příště to projednáme. 

p. Čechman – jednání komety se mi nelíbí – minule nabídka došla, až když sezona končila 

a myslím si, že by byl problém v rozdělování volných vstupenek, aby to bylo spravedlivé. 

Mgr. Dvořáček – projednání smlouvy od Komety necháme na příští jednání. 

 

p. Fojt – jako každý rok bych chtěl poprosit o finanční příspěvek pod vánoční strom. 

 

p. Čechman – já bych chtěl ještě dodat, že jak všichni víte, dokončilo se multifunkční hřiště u 

sokolovny, bude oploceno a do jara uzavřeno, teď je tam hlína a bláto, hřiště se otevře až na 

jaře, aby se teď nezničilo. Správně se každý musí při vstupu na umělý povrch přezout do 

kopaček nebo sportovní obuvi, aby se povrch nezničil.   



 

p. Sehnal – a plot nahoře nad hřištěm bude tak nízký?? 

Odp. Mgr. Dvořáček – plot tak nízký není, to jen tak vypadá, ale dají se tam ještě navíc i sítě.  

 

Ing. Horáková – povrch hřiště bude stejný jako u základní školy? 

Odp. Mgr. Dvořáček – je lepší a kvalitnější.   

 

 

 

 

 

 

14.   Závěr : 

 

      

     Jednání bylo ukončeno v 18:35  hodin. 

 

 

         

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřovatelé:             .............................................. dne ........................................... 

 

          .............................................. dne ........................................... 

 

 

 

Starosta:                    .............................................. dne ........................................... 

 
 
  


